
درجهانيجبرانميکنيم
تيم ملي نوجوانان واليبال در حالي در قهرماني آسيا به ميزباني تبريز 
سوم شد که سال گذشته قهرمان جهان شده بود و کمتر از قهرماني از 
اين تيم انتظار نمي رفت. با اين حال کادر فني و بازيکنان وعده داده اند 
اين عقبگرد را در مسابقات جهاني سال آينده جبران کنند. محمدعلي 
وکيلي، س��رمربي تيم ملي نوجوانان مي گويد: »بايد در اين يک سال 
بتوانيم نقاط ضعف مان را قوت ببخش��يم. ما هم بايد از س��نين پايين 
شروع کنيم. در اين يک سالي که فرصت داريم بايد بتوانيم خودمان را 
به خوبي براي مسابقات جهاني آماده کنيم.« سهيل مسعود، پاسور تيم 
ايران هم عنوان مي کند: »لياقت بازيکنان ما بيشتر از اين مقام بود، اما 
نتوانستيم قهرمان شويم. به مردم قول مي دهيم که مقامي بهتر از اين 

در مسابقات جهاني کسب کنيم.«

اعزامکاروانپاراآسياييباسياست
مدالآوري

هادي رضايي، سرپرس��ت کاروان ايران در بازي هاي پاراآس��يايي در 
نشستي با اهالي رسانه درباره بازي هاي آسيايي جاکارتا صحبت کرد و 
گفت: »براي اعزام ورزشکاران به جاکارتا کاملًا انقباضي عمل کرده ايم 
و افراد غير اعزام نخواهند ش��د. سياس��ت  ما مدال آوري است و فقط 
کساني اعزام مي شوند که طبق بررس��ي هايمان به مدال طلا، نقره يا 
برنز مي رسند. اعتقاد داريم که بازي هاي پاراآسيايي جاي کسب تجربه 

نيست و سياست ما کاملًا روي کسب مدال است.«

تنه�ا م�دال آور 
شيوا نوروزي
    گزارش

ورزش بانوان ايران 
در المپي�ک ب�ه 
عنوان پرچمدار کاروان کش�ورمان در بازي هاي 
آسيايي جاکارتا انتخاب شد. هيئت اجرايي کميته 
ملي المپيک در حالي اين مس�ئوليت مهم را به 
کيميا عليزاده سپرد که به غير از او الهه احمدي و 
احس�ان حدادي نيز دو گزينه ديگر پرچمداري 
بودند، اما در نهايت ملي پوش تکواندو گوي سبقت 
را از دو نامزد ديگر ربود و يک ماه ديگر در جاکارتا 
پيشاپيش کاروان ورزش�ي ايران در مراسم رژه 
شرکت خواهد کرد. کيميا تجربه پرچمداري در 
المپيک نوجوان�ان 2014 را ني�ز در کارنامه دارد. 
س��رانجام تکلي��ف پرچم��دار کاروان ايران در 
هجدهمين دوره بازي هاي آس��يايي مشخص 
ش��د و عليزاده با توجه به نتايج درخش��اني که 
در سال هاي اخير کس��ب کرده بود، نظر مثبت 
اعضاي هيئ��ت اجرايي را جلب ک��رد. کيمياي 
ورزش ايران علاوه بر اينکه روي ش��ياپ چانگ 
حرف هاي زيادي براي گفتن دارد با پرچمداري 
در جاکارتا با حجاب اسلامي هم پيام مهمي را به 
دنيا مي رساند. اهميت به ورزش بانوان و جايگاه 
زنان در کشورمان يکي از دلايل انتخاب کيميا 

عليزاده بوده است. 

   سهم بانوان
سال هاست که رسانه هاي غربي و معاندان ايران تمام 
تلاش خود را به کار گرفته اند تا افکار شوم خود را به 
دنيا القا کنند، کم اهميت جلوه دادن ورزش بانوان در 
کشورمان از جمله اهدافي است که همواره به دنبال 
رسيدن به آن هستند. با وجود اين، بانوان ورزشکار ما 
پس از پيروزي انقلاب اسلامي با حضور مستمر، موفق 
و درخشان خود در آوردگاه هاي بين المللي آن هم با 
حجاب اسلامي به دنيا ثابت کرده اند تبليغات مسموم 
عليه ايران نتيجه اي معکوس دارد. بانوان ما طي چهار 
دهه بارها روي سکوي رفته اند و مدال هاي رنگارنگ 
به گردن آويخته ان��د. حمل پرچم در مراس��م رژه 
مسئوليت مهمي است و در 14 دوره اي که کشورمان 
در اين بازي ها حضور داشته، دومين باري است که 
مسئوليت حمل پرچم به يک ورزشکار زن سپرده 
مي شود. زهرا محروقي، ملي پوش تيراندازي پيش 
از اين در بازي هاي آسيايي 1998 بانکوک پرچمدار 
کشورمان بود. در ادوار گذشته بازي هاي المپيک نيز 
ليدا فريمان )1996 آتلانتا(، هما حسيني )2008 
پکن( و زهرا نعمتي )2016 ريو( به عنوان پرچمدار 

کاروان ايران انتخاب شده بودند. 
   افتخاري بزرگ 

بانوي هوگوش تي��م ملي تکوان��دو، پرچمداري در 
بازي هاي آس��يايي را افتخاري ب��زرگ عنوان کرد. 

کيميا عليزاده از اينکه مسئوليت حمل پرچم مقدس 
کشورمان در جاکارتا را برعهده گرفته به خود مي بالد: 
»براي دومين بار است که به عنوان پرچمدار کاروان 
ورزشي ايران انتخاب مي شوم. باعث افتخار است که 
دوباره مورد اعتماد مسئولان قرار گرفته ام . اميدوارم 
بتوانم به خوبي پاس��خگوي اعتماد آنها باش��م. اين 
موضوع که وزير ورزش، رئيس کميته ملي المپيک 
و ساير مس��ئولان به ورزش بانوان اهميت مي دهند 
و پرچمداري روي��دادي مهم همچ��ون بازي هاي 
آسيايي را از ميان بانوان انتخاب مي کنند، قطعاً انگيره 
ورزشکاران اين بخش را دوچندان مي کند. پيش از 
اين نيز در المپيک 2014 نوجوانان به عنوان پرچمدار 
انتخاب شدم و توانستم در نخستين حضورم طلاي 
اين مسابقات را کس��ب کنم. تمام تلاشم را مي کنم 
در اين دوره علاوه بر پرچمداري، نماينده شايسته اي 
براي کشورم باشم و با خوشرنگ ترين مدال به ايران 

بازگردم.«
   جايگاه ويژه بانوان

ش��اهرخ ش��هنازي، پرچمداري کيميا علي��زاده را 
تصميمي مثبت خواند. دبيرکل کميته ملي المپيک 
در خصوص اي��ن انتخاب اظهار داش��ت: »طبيعت 
عمومي جامعه و توس��عه ورزش بان��وان در جامعه 
مي طلبيد که يک خانم انتخاب ش��ود. تعداد بانوان 
ورزشکار ما نيز 105 نفر بودند که بيش از صددرصد 

افزايش داشته و ديدگاهي که داريم، اين است که به 
جهانيان نشان دهيم که جايگاه بانوان در ايران رفيع 
است. کيميا ورزش��کار جواني است، مدال المپيک 
جوانان و المپيک 2016 را دارد و در مجموع شرايط 
خوبي داش��ت که با اجماع او را انتخاب کرديم. اين 
سياس��ت در پارالمپيک هم مورد توجه قرار گرفته 
است. پرچمدار بازي هاي پاراآسيايي نيز يک خانم 
است و اين نشان مي دهد که کميته ملي المپيک و 

پارالمپيک در يک جهت حرکت مي کنند.«
   شروعي دوباره

نايب رئيس بانوان فدراسيون تکواندو هم ابراز اميدواري 
کرد با پرچمداري عليزاده در بازي هاي آسيايی اين 
تکواندوکار به دوران اوج خود بازگردد. زهرا س��روي 
در گفت وگو با تسنيم با تأکيد بر اين مسئله عنوان 
کرد: »به نظر مي رسد اين تصميم نشان از توجه به 
نسل جوان و به ويژه دختران مسلمان ورزش کشور 
دارد. شايستگي کيميا عليزاده نيز براي همه مشخص 
است و ما هم از اين تصميم بسيار خوشحال هستيم. 
اين انتخاب نيز يک شروع دوباره براي کيميا عليزاده 
خواهد بود و قطعاً او از اين اتفاق بسيار خوشحال است. 
کيميا هميشه دختري مسئوليت پذير بوده و مطمئناً 
اين بار هم در بازي هاي آسيايي هر آنچه را که شايسته 
نام پرچم��دار کاروان ورزش ايران اس��ت با لياقت و 

شايستگي نشان خواهد داد.«

آقايوزير،صدايقهرمانانراميشنويد؟
کمتر قهرماني اس��ت که اين روزها از وضعيتي که ورزش ايران دارد، 
راضي باشد. اين نارضايتي مختص به يک رش��ته يا دو رشته نيست و 
خيلي از قهرمانان رش��ته هاي مدال آور از وضعيت آماده سازيشان در 
حالي که يک ماه بيشتر به آغاز بازي هاي آسيايي باقي نمانده، ناراضي 
هس��تند. از اينکه شرايط تمريني و رس��يدگي با آنچه که مسئولان از 
آنها انتظار دارند يکي نيس��ت، به خصوص که از وزير ورزش گرفته تا 
رئيس کميته ملي المپيک در مصاحبه هايش��ان با شمردن مدال هاي 
اين قهرمان و آن قهرمان وعده هاي تاريخ سازي در بازي هاي آسيايي 

مي دهند. 
 در اينکه ورزشکاران کشورمان در س��خت ترين شرايط هم مي توانند 
معادلات را به هم بزنند و حتي فراتر از انتظارها ظاهر ش��وند و نتيجه 
بگيرند ترديدي نيس��ت، اما اين دليل نمي ش��ود که متوليان ورزش 
چه وزير ورزش و چه رئيس کميته ملي المپيک چش��م بر مشکلات و 
کمبودهايي که اين قهرمانان دارند، ببندند و آنها را به امان خودش��ان 
رها کنند و گوش شان هم بدهکار مصائب آنها نباشد. هم وزارت ورزش 
و هم کميته ملي المپيک در راهروهايشان کم تابلوهاي قهرمانان ديده 
نمي ش��ود که با آنها پز مي دهند و اين افتخارات را به پاي خودش��ان 
می زنند. بديهي اس��ت که آنها وظيفه دارند تم��ام امکاناتي را که يک 
قهرمان براي گرفتن م��دال مي خواهد برايش آم��اده کنند و نگذارند 
که اين ورزش��کار که س��رمايه گذاري زيادي روي او و امثال او شده تا 
شروع مس��ابقات دغدغه اي داشته باش��د تا تمرکزش براي مسابقات 

به هم بريزد. 
امروز اما به نظر مي رسد جاده مسئولان و قهرمانان جاده اي يک طرفه 
است. قهرمان بايد با کمترين امکانات بسازد و در تمرينات به سختي 
تلاش کند، در حالي که آن سو، وزير و رئيس بدون هيچ دغدغه اي در 
حال پرو کت و شلوارهايشان براي گرفتن عکس  يادگاري پاي سکوها در 
بازي هاي آسيايي جاکارتا هستند. البته گويا در بين متوليان ورزش يک 
چيز بد جا افتاده و آن اينکه آنها تصور مي کنند وظيفه شان تنها فراهم 
کردن يک خوابگاه و امکاناتي مستعمل و فرستادن ورزشکار به يکي، دو 
مسابقه براي آماده شدن و حضور در بازي هاي آسيايي و المپيک است! 
اين رسم اشتباه سال هاست که در ورزش در حال پياده شدن است. گويا 
رفتن گودرزي ها و آمدن سلطاني فرها هم نتوانسته به اين ساده انگاري 

از وظيفه اي که يک مدير در قبل يک قهرمان دارد، پايان دهد. 
اين در شرايطي است که وظيفه يک مدير تنها س��اپورت ورزشکار تا 
پاي سکو نيس��ت، آنها بايد براي آينده اين ورزشکار که 24 ساعته در 
اردوها در حال عرق ريختن است تا پرچم کشورمان را بالاي سر ببرد هم 
فکري کنند. البته در اين باره وعده و حرف زياد زده مي شود، اما دريغ از 
اينکه وعده هايي که براي تأمين معيشت و شغلي قهرمانان داده شده، 
عملي شود. مسئولان ورزش در پرداخت همان پاداش وعده داده شده 
هم امروز کم فروشي کرده اند، همه اينها را به دخالت دادن اختلافات با 
رؤساي فدراسيون ها و زير فشار گذاشتن آنها اضافه کنيد، مانند اتفاقي 
که اين روزها در فدراسيون کشتي مي افتد و سلطاني فر و صالحي اميري 
به خاطر اختلافاتي که با خادم دارند اين فدراسيون را در مخمصه شديد 

مالي قرار داده اند. 
تمام اينها باعث دلسردي يک قهرمان مي شود. کشتي يا ورزش ايران 
مگر بزرگ تر و ستاره تر از حسن يزداني دارد؟ امروز کار به جايي رسيده 
که او هم براي وزير نامه مي نويسد که آقاي سلطاني فر، آرام تر! نام هايي 
مانند بهداد س��ليمي، س��هراب مرادي، امير مهدي زاده و بسياري از 
مدال آوران را هم اضافه کني��د، قهرماناني که به عملکرد وزير ورزش و 

بي عدالتي که در حق شان مي شود، معترضند. 
آقاي وزير آيا قهرماناني که بارها با مدال هايشان پز داده ايد، مي توانند 
از شما س��ؤال کنند، چرا تنها براي يک پيروزي فوتبال در جام جهاني 
پاداش��ي 600 هزار دلاري پرداخت مي ش��ود، اما در پرداخت پاداش 
س��که هاي مدال آوران کم فروش��ي مي  کنيد؟! جناب وزي��ر قهرمانان 

مدال آورانمان اين بي عدالتي و تبعيض را کجاي دلشان بگذارند؟!
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سعید احمدیان

انتخاب عليزاده به عنوان پرچمدار بازي هاي آسيايي نمايش جايگاه بالاي زنان برخلاف تبليغات دشمنان است

ازتورينبهپاريس
  تصور تماش��اي جيان لوئيجي بوفون با لباس��ي غير از پيراهن راه راه 
يوونتوس شايد براي هواداران سنگربان افسانه اي تيم ملي ايتاليا خيلي 
سخت باشد، اما آنها پس از خداحافظي بوفون با توريني ها از فصل آينده 
بايد کانال تلويزيوني شان را روي شبکه هاي فرانسوي تنظيم کنند و به 
عشق بوفون، بازي هاي پاري س��ن ژرمن را دنبال کنند، تيمي که حالا 
پس از نيمار از فصل آين��ده بوفون را ه��م درون دروازه اش مي بيند تا 
س��تاره بازي مالک عرب پي اس جي پاياني نداشته باشد. بوفون جمعه 
شب بود که سرانجام پس از حرف و حديث هاي فراوان به پاريس رفت 
و پاي قراردادش با پاري سن ژرمن را امضا کرد تا ستاره جديد، قهرمان 

بلامنازع فرانسه در سال هاي اخير باشد. 

اعتراض منهاي فوتبالي ها به بي توجهي مسئولان
يزدانی:شاهدبیسابقهترين

کملطفیهاهستيم
بي مهري ها و بي توجهي مس�ئولان ورزش به منهاي فوتبالي ها تمامي 
ندارد و تبعيض نگاه آقايان صداي همه را درآورده، اما کو گوش ش�نوا؟
ديگر کارد به اس��تخوان رس��يده، اين را مي توان از نحوه اعت��راض مربيان و 
ورزشکاران فهميد. بايد هم اين طور باشد، بايد هم چشم بست و دهان به انتقاد 
باز کرد از آنهايي که رنج سفر تفريحي به روسيه را به جان مي خرند و روحيه 
دادن به تيم ملي را بهانه مي کنند براي رفتن به جام جهاني، اما زحمت رفتن 
به فرودگاه امام خميني براي روحيه دادن به تيم ملي کشتي آزاد نوجوانان را 
که با عنوان قهرماني جهان بازگشته به خود نمي دهند، شايد چون فرودگاه نه 

جذابيت هاي روسيه را دارد و نه حق مأموريتي کلان!! 
       عدالت تان کجاست؟

حسن يزداني، آزادکار تيم ملي اما تندتر از هر کس��ي وزير ورزش را بابت 
بي مهري ها مخاطب قرار می دهد: »عهد کردم تنها به افتخارآفريني براي 
مملکت عزيزم فکر کنم، اما چه کنم که شاهد بي سابقه ترين و شديدترين 
کم لطفي ها از جانب افرادي هستم که بايد همانند پدري مهربان نگاهي 
برابر به تمامي فرزندان خود داش��ته باشند که ندارند! چگونه ناعدالتي در 
قبال قهرمانان و مسئولان دلسوز کشتي را ببينم و سکوت کنم؟ چگونه 
مي توانم اوج تنهايي پهلوان و قهرمان محبوب س��رزمينم رسول خادم را 
ببينم و سکوت کنم؟ مردي  که يک تنه تمام بار کشتي را به دوش کشيده 
و آنها که بايد کنارش باشند، مقابلش هس��تند. آقاي وزير به کجا چنين 
ش��تابان؟! عدالت و انصاف در کدامين اتاق وزارت ورزش محبوس مانده؟ 
کشتي و قهرمانان و مديرانش چه کردند جز افتخارآفريني که اينگونه چشم 
روي افتخارات بزرگشان بسته شده؟ چرا نگاهي نابرابر و ناعادلانه نسبت به 
ورزش ملي اين سرزمين وجود دارد؟ کشتي يار مي خواهد، نه سربار. کدام 
منطقي مي پذيرد در آستانه بازي هاي آسيايي و رقابت هاي جهاني اين همه 
فشار روحي و رواني از سوي آناني که بايد يار باشند بر ملي پوشان کشتي 
وارد و بودجه کشتي هم کم شود؟ چگونه است که براي کشتي و قهرمانانش 
پول نيست، اما پاداش برخي رشته ها در روز تعطيل پرداخت مي شود؟ چه 
مي کنيد با ورزش ملي و پرافتخار اين سرزمين؟ در زماني که بايد يار کشتي 
و مديران و قهرمانانش در روزهاي سخت باشيد چرا سکوت کرده ايد؟ آيا 
حمايت از کشتي تنها حضور در سالن هاي مسابقات و عکس يادگاري پاي 
سکوها و درکنار قهرمانانش است؟ آقاي وزير... ما ز ياران چشم ياري داشتيم، 

خود غلط بود آنچه مي پنداشتيم...
    استقبالي از قهرمان جهان نشد

غلام محمدي، سرمربي تيم ملي کشتي آزاد نوجوانان يکي از همين معترضان 
است که از نحوه استقبال شاگردانش گلايه دارد، حق هم دارد. بزرگان کشتي 
دنيا مقابل نوجوانان ايران و نحوه مبارزاتشان زانو زدند، اما هيچ يک از مسئولان 
وزارت ورزش يا کميته ملي المپيک به خود زحمت ندادند تا براي تبريک هم 
که شده راهي فرودگاه شوند، محمدی  می گويد:» متأسفانه زماني که به ايران 
بازگشتيم فقط دبير فدراسيون از تيم قهرمان جهان استقبال کرد، مگر کار کمي 
کرده ايم؟ مگر هر سال قهرمان جهان مي شويم؟ حتي اگر هر سال هم قهرمان 
شويم کمترين وظيفه مسئولان وزارت ورزش و کميته ملي المپيک استقبال 
از تيم قهرمان بود که متأسفانه اين بي مهري تمام اعضاي تيم را دل آزرده کرد. 
کشتي گيران زيادي را داشتيم که در رده هاي سني پايه قهرمان شدند، اما بعد 
از آن، از صحنه ورزش محو شدند. ادامه اين راه نيازمند حمايت وزارت ورزش 
و کميته ملي المپيک است. بايد کش��تي را به صورت ويژه ببينند و آنچه که 

مي گويند تنها در حد حرف و شعار نباشد، بلکه به عمل برسد.«
   انتظارات بايد دوطرفه باشد

توقع ها هميشه جاي خود را دارد، توقع هايي غيرمنطقي که هيچ تناسبي با 
توجه ها و حمايت ها ندارد. توقع هايي که باعث مي شود مازيار ناظمي، مديرکل 
روابط عمومي وزارت ورزش در مراسم اولين فستيوال سبد طلايي بسکتبال 
)انتخاب برترين هاي ليگ بسکتبال( بي توجه به شرايط پشت تريبون براي 
کسب دو طلا در بازي هاي آسيايي جاکارتا ابراز اميدواري  کند، انتظاري که با 

عکس العمل ملي پوشان بسکتبال مواجه شد. 
البته مديرکل روابط عمومي وزارت ورزش اين را مي گويد و مي رود، اما ارسلان 
کاظمي، ملي پوش بسکتبال در پاسخ به انتظارات بالاي آقايان تأکيد مي کند 
که انتظارات بايد دوطرفه باشد: »از س��لطاني فر وزير ورزش و جوانان انتظار 
مي رفت که اين هفته در مسابقه تيم ملي بسکتبال مقابل قزاقستان حضور 
يابد تا از نزديک شاهد شرايط و امکانات اين رشته باشد، اما در غياب وزير کاش 
مازيار ناظمي که امروز مي گويد در بازي هاي آس��يايي طلا بگيريم، بود تا از 
نزديک مي ديد که ما در چه شرايطي و با چه کمبودهايي بازي مي کرديم. کم 
مانده بود از تهويه نامناسب سالن خفه شويم.  اي کاش به همان اندازه که انتظار 

دارند حمايت هم کنند.«

دنیا حیدري

برزيلديگرآقايفوتبالدنيانيست
 برزيلي ها به يک دليل خيلي ساده از جام جهاني حذف شدند، نمايش 
آنها به اندازه کافي خوب نبود. ش��ايد 2-  يک به درستي نشان دهنده 
نتيجه نباشد. بلژيک بازي يک چهارم نهايي در کازان را برد، چون تيم 
بهتري بود، تاکتيک هاي بهتري به کار گرفت، سازمان يافته تر کار کرد، 
از روحيه و انگيزه خوب��ي برخوردار بود و تواناي��ي بهتري براي خروج 
از فشار داشت. در بيش��تر نقاط زمين بازيکنانشان به صورت انفرادي 
عالي بودند. برزيل هم روي کاغذ تمام مهره هاي لازم را داشت، ولي در 
واقعيت اين طور نبود، نام بزرگي پشتش است و هنوز مي تواند لبخند را 
به لب فوتبال دوستان بياورد، چه آنهايي که اهل ريو باشند، چه روسيه 
و چه هر جاي ديگري. پيراهن هاي زرد بيش از هميشه مي درخشيدند، 
ولي در فوتبال مدرن برزيل آنچه را که لازم است، از دست داده است. 
تيمي که تا 2002 از 12 جام برگزار شده پنج جام را مي برد، حالا براي 
چهارمين دوره پياپي است که ناکام مي ماند. آنها تنها يک بار از اين چهار 
دوره به نيمه نهايي رسيده اند و با نتيجه 7 بر يک مقابل آلمان شکست 
خورده اند. اين تيم نياز داش��ت که محکم تر راه برود. لحظاتي از بازي 
بود که تکنيک انفرادي هواداران را به وجد مي آورد، اما ثمري نداشت. 
برزيل بين دوره فوتبال روان گذش��ته و فوتبال مدرن گير کرده است. 
ترکيب هاي امروزي اکثراً در اروپا رشد مي کنند، به همين دليل است 
که تيم هاي اروپايي در اين جام خوش درخش��يده اند. گذشته برزيل 
باعث شده در حال حاضر اس��تانداردهاي ويژه اي براي تيم اخذ شود. 
برخي کشورها هر چيزي مي دهند که سه بار به يک چهارم نهايي برسند 
و يک بار به نيمه نهايي، اما برزيل نه. براي برزيلي ها فقط جام معنا دارد، 
نه چيز ديگري. حالا با عبور بلژيک از برزيل، آنها با بازيکنان فوق العاده 
و با رهبري روملو لوکاکو و کوين دي بروين شجاع به همه نشان داده اند 
که فوتبال چگونه بازي مي شود، هرچند برزيل بار ديگر مي آيد، باز هم 

مدعي، ولي اگر مي خواهند موفق باشند بايد آن را پيدا کنند. 
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برزيليكآزاردکمداشت
      چهره آزارد تعري�ف ت�ازه اي از ضرب المثل »جلوي 
غ�ازی  و ملق ب�ازي« ارائ�ه کرد. جمعه ش�ب 
کاپيتان بلژيک برابر برزيل چنان برزيلي بازي کرد که هواداران سلسائو در 
تيم ش�ان خوردن�د. ترکي�ب  در  را  او  نداش�تن  پاي�ان حس�رت 

آزارد در برابر برزيل از تمام زردپوش��ان برزيلي تر بازي ک��رد. دريبل کرد، حفظ 
توپ کرد، دويد، تکنيک به خرج داد و از همه مهم تر 

در خدمت تاکتيک اصلي تيمش ب��ود. کاپيتان 
بلژيک بازي ستودني خود را با پيروزي و حضور 
در نيمه نهاي��ي جام جهاني تکمي��ل کرد و مزد 
بازي برترش را گرفت.نمايشي که آزارد در طول 
رقابت هاي جام جهاني تاکنون ب��ه ويژه در برابر 

برزيل از خود نش��ان داده، حالا همه را 
مجاب ک��رده که بازوبن��د کاپيتاني 

بلژيک سزاوار و شايس��ته بازوي 
اوست. آزارد برزيلي بازي کرد و 
مقابل مدعيان تکنيک، دريبل و 
کنترل توپ، تمامي اين فاکتورها 

را به زيبايي به نمايش گذاش��ت. 
آنها را تحقير کرد، دريبل زد و وادار 

به خطا کرد. برزيلي ها جمعه ش��ب 
بايد جاي نيم��ار و کوتينيو، يک آزارد 
داشتند و تيته حتماً حسرت داشتن 
او را خورد. سرمربي برزيل يک بلژيکي 
تکنيکي براي حضور در نيمه نهايي 

مي خواس��ت، يک بلژيکي به نام 
آزارد که 90 دقيقه به نيمار درس 

در خدمت تيم بودن داد.

رؤيايبلژيكمحققميشود؟
بلژيکي ها فاصله زيادي 

 حامد قهرماني
    بازتاب

با تحقق رؤياي قهرماني 
جهان ندارند. تيم خوب 
و يکدس�ت اروپا با حذف برزيل ح�الا در نيمه نهايي 
است. در آن سو البته فرانسه هم بالا آمده تا جدال دو 
تيم چندمليتي اروپا را در اين مرحله ش�اهد باشيم.

بلژيک با شايس��تگي تمام بالا آمده، آنه��ا برزيل مدعي 
را پشت سر گذاش��ته اند، هرچند مثل آلمان 2014 آنها 
را تحقير نکردن��د، اما کاري کردند ک��ه در تاريخ برزيل 
ماندگار شود، درست مثل تمام شکست هاي دراماتيک 
سلس��ائو. هواداران برزيل به طور حتم بلژيک را هيچ گاه 
از ياد نخواهند ب��رد. بلژيک حالا در نيمه نهايي اس��ت، 
تيمي که از ابتدا مدعي قهرماني بود، اما نه س��روصدايي 

کرد و نه کري خواني به راه انداخ��ت. اين تيم فقط بازي 
خود را انجام داد. سه پيروزي خوب در مرحله گروهي و 
دو پيروزي بزرگ در يک هش��تم و يک چهارم نهايي تيم 
مارتينز اس��پانيايي را حالا بيش��تر از هميشه به تحقق 
رؤياي بالا بردن جام نزديک  کرده، رؤيايي که بلژيکي ها 
هيچ گاه اينقدر به آن نزديک نبودند. سرخ هاي اروپايي 
علاوه بر مارتينز اس��پانيايي از تفک��رات تيه ري  هانري 
فرانسوي هم بهره مي برند، مردي که حالا بايد بلژيک را 
براي مقابله با تيم ملي کشورش ارنج کند. شايد هانري 
حتي فکرش را هم نمي کرد که روزي براي بالا بردن جام 
جهاني بايد کشورش را کنار بزند. بلژيکي ها براي اين کار 
از هيچ تلاشي دريغ نخواهند کرد، حتي اگر حريف آنها 

فرانسه باشد.

با حذف تيم هاي 
فريدون حسن
     جام جهانی

فوتبال اروگوئه 
از  برزي�ل  و 
گردونه رقابت هاي جام جهاني 2018 روسيه، 
از عص�ر ديروز عم�لًا اي�ن ج�ام در اختيار 
تيم ه�اي فوتب�ال ق�اره اروپا ق�رار گرفت.

بلژيک و فرانسه جمعه شب به نيمه نهايي رسيدند. 
از جمع تيم  هاي انگليس، سوئد، روسيه و کرواسي 
نيز دو تيم راهي اين مرحله شدند تا جمع اروپايي ها 
در مرحله نيمه نهايي کامل شود. البته اين مسئله را 
مي توان مهر تأييدي بر قدرت فوتبال اروپا دانست، 
اما نبايد فراموش کرد که زنگ خطري جدي براي 
ساير قاره هاست، به ويژه امريکاي جنوبي و مدعيان 

هميش��گي آن. افت فاح��ش تيم هاي آس��يايي و 
آفريقايي در جام جهاني روسيه و جام هاي قبل حالا 
در کنار افت تيم هاي امريکاي جنوبي، جام جهاني 
را با خطر کم رونقي روبه رو کرده اس��ت. ستاره هاي 
فوتبال دنيا در بزرگ ترين تيم هاي باشگاهي اروپا 

بازي مي کنند، ستاره هايي از برزيل، آرژانتين و ديگر 
کشورهاي امريکاي جنوبي، حتي ستاره هايي از آفريقا 
و آسيا. آنها در طول فصل رقابت هاي باشگاهي اروپا 
چه در رقابت هاي داخلي و چه ليگ هاي قهرمانان و 
اروپا چنان تلاش مي کنند که ديگر نه توان و رمقي 

براي بازي در تيم ملي کشورش��ان برايش��ان باقي 
مي ماند و نه انگيزه اي براي کسب موفقيت. به مسي، 
س��وارز و حتي نيمار نگاه کنيد، کوچک ترين اثري 
از بازيکنان تيم هاي باشگاهي در آنها ديده نشد. به 
جرئت مي توان گفت که فوتبال باشگاهي اروپا در 
حال خشکاندن ريشه هاي فوتبال ملي کشورهاست.  
آفريقايي هاي مؤثر در فوتبال باش��گاهي اروپا چه 
نمره اي براي کشورشان در روسيه گرفتند؟ محمد 
صلاح براي مصر چه کرد؟ بن عطيه چه ثمري براي 
مراکش داشت؟ ديگر ستاره هاي فوتبال اروپا براي 
تيم ملي کشورش��ان چه کردند؟!   با ادامه اين روند 
بعيد نيست در جام  جهاني آينده با افول ستاره هاي 
امروز فوتبال امريکاي جنوبي و به بن بست رسيدن 
فوتبال آسيا و آفريقا، تنها شاهد برگزاري جام جهاني 
در مرحله گروهي باش��يم و ادامه رقابت ها به جام  

ملت هاي اروپا تبديل شود!  

جامجهانياروپا!

پرچمدردستکيميا


